
Število objav: 10
Internet: 9
Tisk: 1
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 3
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 7

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 13. 12. 2019
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Internet Naslov Komunala Cerknica opozarja na nelegalno gradnjo vodovoda v občini Loška dolina

Zaporedna št.
1

Medij Sta.si, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
4

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...objavljen brez projektne dokumentacije in gradbenega dovoljenja, saj gre po mnenju Občine Loška dolina za 
vzdrževalna dela v javno korist, za katera po  ne potrebuje gradbenega dovoljenja. "Interpretacija gradbenem zakonu
investitorja je najmanj zavajajoča, saj gradnja novega cevovoda poteka v bližini trase obstoječega... 

Internet Naslov Ifo: Državne investicije krepijo gospodarsko rast

Zaporedna št.
2

Medij Delo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
6

Avtor Barbara Zimic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...točke, so izračunali. Industrija še vedno v recesiji A krvna slika nemškega gospodarstva ostaja deloma zaskrbljujoča. 
Gospodarsko rast namreč poganjata  in storitve, medtem ko je industrija še vedno v recesiji, opozarja gradbeništvo
vodja gospodarskih napovedi na Ifo Timo Wollmershaeuser. Razlog za to je predvsem trgovinska... 

Internet Naslov Prenova Streliške ceste; traktor umaknjen, dela se nadaljujejo

Zaporedna št.
3

Medij Vecer.com, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
10

Avtor Igor Selan

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...dokončen." Koliko znaša kupnina, občina zaenkrat ne razkriva, zapišejo namreč le, da denarna odškodnina (kupnina) 
temelji na cenitvi sodnega cenilca za  Slavka Bunderle. Čeprav se dela zamikajo v prihodnjegradbeništvo-nepremičnine
leto, na občini zatrjujejo, da sofinanciranje del s strani ministrstva za gospodarstvo ni ogroženo... 

Internet Naslov Nemški inštitut Ifo: storitvene panoge rastejo, nemška industrija je v recesiji

Zaporedna št.
4

Medij Finance.si, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
12

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...leta so pri inštitutu zapisali, da so se razmere v nemškem gospodarstvu v tretjem četrtletju stabilizirale, na račun 
močne domače porabe in aktivnosti v . Rast zaposlovanja se je skozi leto upočasnila, še vedno pa je gradbeništvu
visoka rast dohodkov gospodinjstev, in zaradi plačnih poviškov in fiskalnih ukrepov, tudi... 

Tisk Naslov Karavanke, Turki, naši gradbinci in zakaj pri nas ni tako kot v Avstriji

Zaporedna št.
5

Medij Finance, Slovenija Stran: 40 Površina: 359 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 12. 2019

Stran v zbirki:
13

Avtor Peter Frankl

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
Karavanke, Turki, naši gradbinci in zakaj pri nas ni tako kot v Avstriji / lovenski gradbinci so se spet osmolili na natečaju
za gradnjo druge cevi prei dora Karavanke, zmagali so Turki, ki so ponudili najnižjo ceno. Ob tem se naši pritožujejo, da
gre za dumping, da bodo Turki svoje delavce 
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Internet Naslov Ifo: Državne investicije krepijo gospodarsko rast

Zaporedna št.
6

Medij Times.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
15

Avtor Barbara Zimic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...točke, so izračunali. Industrija še vedno v recesijiA krvna slika nemškega gospodarstva ostaja deloma zaskrbljujoča. 
Gospodarsko rast namreč poganjata  in storitve, medtem ko je industrija še vedno v recesiji, opozarja gradbeništvo
vodja gospodarskih napovedi na Ifo Timo Wollmershaeuser. Razlog za to je predvsem trgovinska... 

Internet Naslov Napoved zaposlovanja najšibkejša v zadnjih treh letih | Slovenske novice

Zaporedna št.
7

Medij Zadnjenovice.info, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
16

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...odstotnih točk. Kljub vsemu pa delodajalci v vseh desetih panogah, ki so bile zajete v raziskavo, napovedujejo rast 
zaposlovanja. Najbolj optimistični so v , kjer naj bi se zaposljivost povečala za 17 odstotkov. Delodajalci v gradbeništvu
panogah proizvodnje ter transporta, logistike in komunikacije pričakujejo najšibkejši... 

Internet Naslov Razkrivamo: Sodnica črnograditeljica postala lastnica republiške zemlje, kjer sta z možem 
zgradila hišo na črno

Zaporedna št.
8

Medij Primorska24.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
21

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...naj bi bilo kmetijsko zemljišče že umeščeno v občinski prostorski načrt (OPN), ki bo sprejet v naslednjem letu, 
zakonca pa bosta uveljavljala 117. člen , ki govori o stavbah daljšega obstoja. Da se bosta gradbenega zakona
sklicevala na to, da je bila njuna stavba zgrajena pred letom 1989, je potrdil tudi sodničin mož: ”... 

Internet Naslov V 2020 milijon evrov za kogeneracijo

Zaporedna št.
9

Medij Savus.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
23

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...tako, kot smo planirali. Na vseh javnih službah bomo poslovali na pozitivni ničli. S tržnimi dejavnostmi, ki jih 
predstavljajo dopolnilne dejavnosti,  in proizvodnja elektrike, pa bomo ustvarili planiran dobiček okoli 300 gradbeništvo
tisoč evrov. Kaj pa pričakujete od leta 2020?Za leto 2020 imamo gospodarski načrt... 

Internet Naslov Komunala Cerknica opozarja na nelegalno gradnjo vodovoda v občini Loška dolina

Zaporedna št.
10

Medij Noviceznotranjske.net, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 12. 2019

Stran v zbirki:
25

Avtor Kocen Blanka Markovič

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...objavljen brez projektne dokumentacije in gradbenega dovoljenja, saj gre po mnenju Občine Loška dolina za 
vzdrževalna dela v javno korist, za katera po  ne potrebuje gradbenega dovoljenja, v Komunali gradbenem zakonu
Cerknica pa pravijo, da gre za gradnjo novega, primarnega vodovoda, ki bi moral biti zgrajen po vseh pravilih,... 



Sta.si 12.12.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

14:04

https://www.sta.si/2707667/komunala-cerknica-opoza... 1 / 1

Komunala Cerknica opozarja na nelegalno 
gradnjo vodovoda v občini Loška dolina
Gradnja vodovodnega cevovoda na odseku Viševek-Vrhnika-Žaga v občini Loška dolina je nelegalna in lahko ogrozi 
zdravstveno neoporečnost pitne vode, so v javnem podjetju Komunala Cerknica opozorili na današnji novinarski 
konferenci. Kot so dodali, na kršitve zakonodaje zaman opozarjajo gradbeno in sanitarno inšpekcijo.
Občina Loška dolina je kot investitor v juniju objavila javni razpis za izgradnjo 1700 metrov dolgega vodovodnega 
cevovoda s premerom 300 milimetrov, s katerim nadomešča obstoječi cevovod, so predstavniki komunale danes pojasnili 
v Cerknici.
Kot so dodali, je bil javni razpis za izvedbo del objavljen brez projektne dokumentacije in gradbenega dovoljenja, saj gre 
po mnenju Občine Loška dolina za vzdrževalna dela v javno korist, za katera po gradbenem zakonu ne potrebuje 
gradbenega dovoljenja.
"Interpretacija investitorja je najmanj zavajajoča, saj gradnja novega cevovoda poteka v bližini trase obstoječega 
cevovoda in v določenem delu trase po drugi strani ceste kot obstoječi cevovod. Cevovod prav tako poteka po drugih 
parcelah kot obstoječi in tudi lastniki zemljišč so drugi," so opozorili v cerkniški komunali.
A izbrano podjetje Godina je kljub temu začelo delo, gradnja novega cevovoda pa, tako v komunali, poteka brez projektne
dokumentacije in prijave gradnje, prijavljeno ni bilo niti gradbišče. "Pri tem Občina Loška dolina z gradnjo krši tako 
tehnični pravilnik, občinski odlok in gradbeni zakon," so prepričani.
Občina Loška dolina je cerkniško komunalno podjetje sicer povabila k sodelovanju za kvalitativni nadzor, ki pa ga je 
komunala zaradi nelegalne gradnje zavrnila.
So si pa predstavniki komunale ogledali gradbišče in pri tem ugotovili, da se vodovodni cevovod ne gradi po pravilih 
stroke. Cevovod ima namreč premajhen padec, kar pomeni, da ga ne bodo mogli ustrezno izpirati.  cevovodu se bodo "V
nabirale usedline, kar bo povečalo možnost bakterijskih okužb vode. Kot upravljalcu vodovodnega sistema nam bo takšno
stanje onemogočalo ustrezno upravljanje in zagotavljanje zdravstveno neoporečne pitne vode," se bojijo.
Komunali Cerknica je že pritrdila upravna enota, kjer menijo, da bi se gradnja vodovoda lahko začela zgolj na podlagi 
pravnomočnega gradbenega dovoljenja in prijave začetka gradnje.
Zdaj bodo morali svoje povedati še gradbeni inšpektorji. Komunalno podjetje je namreč konec oktobra podalo prijavo 
nelegalne gradnje na inšpektorat za okolje in prostor. Tu pojasnjujejo, da so vlogo uvrstil med prispele prijave in da jo 
bodo obravnavali, ko bo prišla na vrsto.
Gradnja medtem teče dalje, a je Komunala Cerknica ne namerava prevzeti v upravljanje. "Pravica do čiste pitne vode je 
res zapisana v ustavo, očitno pa pristojne inšpekcijske službe ministrstva za okolje in prostor z lahkoto ne ukrepajo, 
dovoljujejo nelegalno gradnjo, ki lahko ogrozi ravno to temeljno pravico," so kritični.

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Sta.si 12.12.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Kazalo

14:04

https://www.sta.si/2707667/komunala-cerknica-opoza...

4

https://www.sta.si/2707667/komunala-cerknica-opozarja-na-nelegalno-gradnjo-vodovoda-v-obcini-loska-dolina










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Ifo: Državne investicije krepijo gospodarsko rast
delo.si/gospodarstvo/novice/ifo-drzavne-investicije-krepijo-gospodarsko-rast-259792.html

Gospodarska napoved: Ifo za prihodnje leto napoveduje 1,1-odstotno,
za leto 2021 pa 1,5-odstotno rast.

Podjetje Dani AFC proizvaja izdelke za avtomobilsko inustrijo, kot so Audi, VW, Mercedes. FOTO: Leon
Vidic/Delo

Frankfurt - Nemško gospodarstvo bo prihodnji dve leti raslo nekoliko hitreje, kot so nazadnje
napovedovali na inštitutu za gospodarske raziskave Ifo. Po letošnji 0,5-odstotni rasti bruto domačega
proizvoda (BDP) za leto 2020 pričakujejo 1,1-odstotno rast, za leto 2021 pa 1,5-odstotno oziroma za 0,1
odstotne točke višjo rast.

Na Ifu poudarjajo, da je splošna recesija gospodarstva v prihodnjem letu zelo malo verjetna. Eden od
razlogov za to, da je nemško gospodarstvo začelo okrevati, je, kot pravijo na inštitutu, fiskalna politika.
Ukrepi, ki segajo od dodatnih davčnih olajšav, povečanja nekaterih transferjev gospodinjstvom pa vse do
financiranja javnih investicij, skupaj na leto pomenijo približno 25 milijard evrov učinkov. BDP bo zato na
letni ravni višji za okoli četrtino odstotne točke, so izračunali.
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Industrija še vedno v recesiji

A krvna slika nemškega gospodarstva ostaja deloma skrb vzbujajoča. Gospodarsko rast namreč
poganjajo gradbeništvo in storitve, medtem ko je industrija še vedno v recesiji, opozarja vodja
gospodarskih napovedi na Ifu Timo Wollmershaeuser. Vzrok za to je predvsem trgovinska vojna med
ZDA in Kitajsko, ki je močno prizadela izvozno odvisno nemško industrijo. Poleg tega je v panožno
specifične težave zašla tudi nemška avtomobilska industrija. Na Ifu sicer že vidijo svetlobo na koncu
predora tudi za industrijo. Podatki o novih naročilih in razpoloženju v industriji nakazujejo, da se je prosti
padec v industriji vendarle ustavil.

  
Spomnimo, da so v zadnjem letu dni tako rekoč vsi največji nemški avtomobilski proizvajalci napovedali
odpuščanja. Delo naj bi v prihodnjih nekaj letih izgubilo več 10.000 delavcev. Razlog je v delnem
prestrukturiranju proizvodnje na električna vozila, ki pa zaradi manj sestavnih delov potrebujejo manj
delavcev v proizvodnji. S prehodom na e-mobilnost vseh delovnih mest ne bo mogoče nadomestiti. V
prihodnjih 15, 20 letih naj bi se število delovnih mest po nekaterih ocenah skrčilo za več kot 100.000.
 

Brezposelnost bo še upadala

Da so razmere v nemškem gospodarstvu na splošno še vedno dobre, kaže tudi napoved, da se bo
brezposelnost še naprej zmanjševala. Konec leta 2021 naj bi se znižala s sedanjih 5,1 na 4,8 odstotka.
Proračunski presežek naj bi se z letošnjih 55 milijard evrov leta 2020 skrčil na 30,5 milijarde evrov in leta
2021 na 8,9 milijarde evrov. Bo pa na visoki ravni še vedno vztrajal presežek v zunanji bilanci države.
Gibal se bo okoli 7,5 odstotka BDP. Ta značilnost nemškega gospodarskega modela, ki se močno zanaša
na izvoz, je tarča močnih kritik predvsem ameriškega predsednika Donalda Trumpa. A tudi v sosednji
Franciji in drugod po Evropi so kritični in Nemčijo pozivajo k uravnoteženju izvoza in uvoza.
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Prenova Streliške
ceste; traktor
umaknjen, dela se
nadaljujejo

Traktor lastnika zemljišč več ne ovira prenove Streliške ceste, dela se
nadaljujejo, dokončno bodo zaključena šele pomladi prihodnje leto

IGOR NAPAST
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Igor Selan

12.12.2019, 15.15      

Traktor Mirka Obrehta, - gre za lastnika več zemljišč, na
katerih med drugim potekajo dela pri obnovi Streliške ceste -
ki je še do nedavnega stal v bodočem krožišču v križišču
Streliške in Radvanjske, več ne ovira tamkajšnjih del. Kot
sporočajo iz občine, so z Obrehtom namesto razlastitve
sklenili prodajno predpogodbo za nakup dveh zemljišč v
obsegu, kot ga občina potrebuje za ureditev Streliške: "Glede
na to, da gre za poseg na delu zemljišča, ki je v lasti gospoda
Obrehta, je bilo treba predhodno izvesti postopek parcelacije
in odmere. Stranki bosta glavno pogodbo, torej prodajno
pogodbo namesto razlastitve, sklenili takoj, ko bo postopek
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parcelacije in odmere v upravnem postopku
dokončen." Koliko znaša kupnina, občina zaenkrat ne
razkriva, zapišejo namreč le, da denarna odškodnina (kupnina)
temelji na cenitvi sodnega cenilca za gradbeništvo-
nepremičnine Slavka Bunderle.

Čeprav se dela zamikajo v prihodnje leto,
na občini zatrjujejo, da sofinanciranje del
s strani ministrstva za gospodarstvo ni
ogroženo

Kot še sporočajo iz občine, bodo dela na Streliški nadaljevali
le še do 20. decembra, potem pa jih prekinili in nadaljevali
marca 2020 oziroma takoj, ko bodo vremenski pogoji to
dovoljevali. Obnova Streliške se je sicer začela 23. septembra,
stala bo 1,56 milijona evrov, milijon pa bo prispevalo
ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo. Na občini
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kljub temu, da je bil pogoj za sofinanciranje s strani
ministrstva dokončanje del do konca letošnjega leta,
zatrjujejo, da sofinanciranje ni ogroženo. "Zahtevek za
sofinanciranje s strani ministrstva je že potrjen. Del, ki ga
sofinancira ministrstvo, je namreč že dokončan, tisti del, ki ga
plačuje občina z lastnimi sredstvi, torej s kreditom, pa
prenašamo v leto 2020," je zatrdila namestnica direktorja
mestne uprave Mateja Cekić.
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Nemški inštitut Ifo: storitvene panoge rastejo, nemška
industrija je v recesiji
55 min

Preberite tudi

Ifo znižal napoved nemške gospodarske rasti in svari
pred recesijo
V 3. četrtletju so imele v EU najnižjo gospodarsko rast
Nemčija, Italija in Avstrija, ki so med petimi glavnimi
izvoznimi trgi

Nemško gospodarstvo bo v letošnjem letu zraslo za 0,5 odstotka, prihodnje
leto pa bo rast 1,1-odstotna, so v današnji objavi obstoječe napovedi
potrdili pri nemškem inštitutu Ifo. Povejmo, da so napovedi predtem
poslabšali: za leto 2020 so sprva menili, da bo rast 1,7-odstotna, potem so
jo septembra poslabšali na 1,2 odstotka, v naslednjem koraku pa na 1,1
odstotka.

Glede letošnjega leta so pri inštitutu zapisali, da so se razmere v nemškem
gospodarstvu v tretjem četrtletju stabilizirale, na račun močne domače
porabe in aktivnosti v gradbeništvu. Rast zaposlovanja se je skozi leto
upočasnila, še vedno pa je visoka rast dohodkov gospodinjstev, in zaradi
plačnih poviškov in fiskalnih ukrepov, tudi na področju pokojnin in
otroških dodatkov se je kupna moč povečala. Obenem so domače
povpraševanje v državi spodbudili tudi z javnim trošenjem.

Kot so zapisali pri inštitutu Ifo, pa vendar nemško gospodarstvo ostaja
razdvojeno: medtem ko se dodana vrednost storitvenih in gradbenih
podjetij povečuje, pa predelovalne dejavnosti ostajajo v recesiji. V
predelovalnih podjetjih se zaposlenost zmanjšuje že od pomladi. Nemško
industrijo je zlasti močno prizadelo dejstvo, da se je zaradi trgovinske
vojne, ki ima korenine v ZDA, oslabila svetovna trgovina, pa tudi naložbena
aktivnost, saj so nemška proizvodna podjetja specializirana za proizvodnjo
vmesnih proizvodov za nadaljnjo vgradnjo ter investicijskih dobrin, kot so
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stroji in oprema. Obenem se z izzivi spoprijemajo tudi v avtomobilski
industriji, ki je ena od ključnih v nemškem gospodarstvu.
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Karavanke, Turki,
naši gradbinci in
zakaj pri nas ni tako
kot v Avstriji

/ lovenski gradbinci so se spet osmolili

na natečaju za gradnjo druge cevi pre-

i
dora Karavanke, zmagali so Turki, ki

so ponudili najnižjo ceno. Ob tem se

naši pritožujejo, da gre za dumping, da bodo

Turki svoje delavce plačevali slabo. Sprašu-
jejo se tudi, zakaj v Avstriji na razpisih v zelo

veliki večini primerov zmagajo domačini, le

pri nas je mogoče, da tako velik projekt zaupa-

mo Turkom, ki da z nizko ceno želijo prido-
biti referenco. Razočaranju se pridružuje tudi

predstavnik avstrijskega gradbinca, ld sodeluje

s slovenskim. Ob tem pokažejo izračune, kako

je za slovensko ekonomijo donosneje, če taka

dela zaupaš domačinom.

Zakaj je v Avstriji resnično tako, da veli-

ko večino gradbenih državnih naročil dobijo
avstrijska podjetja? Najprej dve opazki: oči-

tek, da bodo Turki gotovo izkoriščali delavce,

morda ni povsem na mestu; tudi če pripeljejo
svoje delavce, morajo zanje priskrbeti ustre-
zna dovoljenja in jih plačevati v skladu z našimi

predpisi. Če ne bo tako, je predvidevati, da bo

ukrepala inšpekcija. In kako domače predpise
upoštevajo naši gradbinci?

Avstrijski gradbeni trg, posebej tisti del, v

katerem gre za velika javna naročila, je neko-

liko drugačen kot slovenski zaradi nekaj razlo-

gov. Ob tem Avstrija v načelu ni zelo drugač-

na kot Slovenija, tudi tam številni aneksi niso
nenavadni, poglejmo samo primer nove bolni-

šnice na Dunaju. Avstrijska kultura ni povsem
drugačna od slovenske, a Avstrija je bogatej-
ša in tako se denar laže najde za »anekse« in
umiritev strasti. A Avstrijci kot družba so se že

zdavnaj sporazumeli o nekaj osnovnih gospo-
darskih načelih, našli so konsenz, pri nas pa
še vedno vsak vleče na svoje. O skupnih inte-
resih so končali faks, Slovenija je tu še vedno

v vrtcu. Avstrijski gradbinci laže zmagujejo

na svojih razpisih tudi zato, ker so zelo kako-

vostni in imajo tradicijo, slovenske še vedno

tepe kalvarija propadov gradbenih velikanov.

Za naše severne sosede je značilno, da so izra-

zito pragmatični. Kultura sodelovanja je glo-

boko usidrana. Zmenijo se. To je lahko seveda

dobro, lahko pa tudi slabo. Avstrijci so desetle-

tja udobno živeli v nekakšnem dvostrankar-

skem sožitju, enkrat so bili na oblasti socialni

demokrati, drugič konservativci, vsi pa so se

med seboj intenzivno pogovarjali. Ta naveza je

obsegala celotno državo. To seveda ne pomeni,

daje vse bilo lepo in prav. Če je kaj izbruhnilo,

seje hitro našel denar za sanacijo in umiritev

strasti. Ker so bogatejši, so velike izgube imele

manjšo težo. A Avstrija se spreminja. O tem
priča nedavna preiskava avstrijskega gradbe-
nega kartela, javnost ni več tako ubogljiva, poli-

tična realnost je danes drugačna.
Razumeti je pritožbe in užaljenost naših

gradbincev, a vseeno: slovenski gradbinci

imajo o sebi visoko mnenje, javnost pa jih ne

čisla, saj jih še vedno dojema kot Hildo Tovšak,

ki je delavcem jemala iz njihovega Šparovca, in
avtocestni kartel. Avstrijski gradbinci l judstvu
dvorijo, naši gradbinci pa menijo, da jim posli
pač pripadajo - preprosto zato, ker so naši in ne

trpijo kaj dosti ugovorov. So trdi možje, ki vedo,

kaj hočejo, in menijo, da to morajo dobiti. Naši

gradbinci se sicer pogovarjajo med sabo, to je

sicer lahko tudi sporno, a gotovo se ne pogovar-
jajo dovolj s Slovenijo.

Naši gradbinci imajo o sebi
visoko mnenje, javnost

pa jih dojema kot dediče
zapornice Hilde Tovšak.

PETER FRANKL,

glavni urednik

in direktor
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Ifo: Državne investicije krepijo gospodarsko rast
delo.si/gospodarstvo/novice/ifo-drzavne-investicije-krepijo-gospodarsko-rast-259792.html

Gospodarska napoved: Ifo za prihodnje leto napoveduje 1,1-odstotno,
za leto 2021 pa 1,5-odstotno rast.

Podjetje Dani AFC proizvaja izdelke za avtomobilsko inustrijo, kot so Audi, VW, Mercedes. FOTO: Leon
Vidic/Delo

Frankfurt - Nemško gospodarstvo bo prihodnji dve leti raslo nekoliko hitreje, kot so nazadnje
napovedovali na inštitutu za gospodarske raziskave Ifo. Po letošnji 0,5-odstotni rasti bruto domačega
proizvoda (BDP) za leto 2020 pričakujejo 1,1-odstotno rast, za leto 2021 pa 1,5-odstotno oziroma za 0,1
odstotne točke višjo rast.

Na Ifu poudarjajo, da je splošna recesija gospodarstva v prihodnjem letu zelo malo verjetna. Eden od
razlogov za to, da je nemško gospodarstvo začelo okrevati, je, kot pravijo na inštitutu, fiskalna politika.
Ukrepi, ki segajo od dodatnih davčnih olajšav, povečanja nekaterih transferjev gospodinjstvom pa vse do
financiranja javnih investicij, skupaj na leto pomenijo približno 25 milijard evrov učinkov. BDP bo zato na
letni ravni višji za okoli četrtino odstotne točke, so izračunali.
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Industrija še vedno v recesiji

A krvna slika nemškega gospodarstva ostaja deloma skrb vzbujajoča. Gospodarsko rast namreč
poganjajo gradbeništvo in storitve, medtem ko je industrija še vedno v recesiji, opozarja vodja
gospodarskih napovedi na Ifu Timo Wollmershaeuser. Vzrok za to je predvsem trgovinska vojna med
ZDA in Kitajsko, ki je močno prizadela izvozno odvisno nemško industrijo. Poleg tega je v panožno
specifične težave zašla tudi nemška avtomobilska industrija. Na Ifu sicer že vidijo svetlobo na koncu
predora tudi za industrijo. Podatki o novih naročilih in razpoloženju v industriji nakazujejo, da se je prosti
padec v industriji vendarle ustavil.

  
Spomnimo, da so v zadnjem letu dni tako rekoč vsi največji nemški avtomobilski proizvajalci napovedali
odpuščanja. Delo naj bi v prihodnjih nekaj letih izgubilo več 10.000 delavcev. Razlog je v delnem
prestrukturiranju proizvodnje na električna vozila, ki pa zaradi manj sestavnih delov potrebujejo manj
delavcev v proizvodnji. S prehodom na e-mobilnost vseh delovnih mest ne bo mogoče nadomestiti. V
prihodnjih 15, 20 letih naj bi se število delovnih mest po nekaterih ocenah skrčilo za več kot 100.000.
 

Brezposelnost bo še upadala

Da so razmere v nemškem gospodarstvu na splošno še vedno dobre, kaže tudi napoved, da se bo
brezposelnost še naprej zmanjševala. Konec leta 2021 naj bi se znižala s sedanjih 5,1 na 4,8 odstotka.
Proračunski presežek naj bi se z letošnjih 55 milijard evrov leta 2020 skrčil na 30,5 milijarde evrov in leta
2021 na 8,9 milijarde evrov. Bo pa na visoki ravni še vedno vztrajal presežek v zunanji bilanci države.
Gibal se bo okoli 7,5 odstotka BDP. Ta značilnost nemškega gospodarskega modela, ki se močno zanaša
na izvoz, je tarča močnih kritik predvsem ameriškega predsednika Donalda Trumpa. A tudi v sosednji
Franciji in drugod po Evropi so kritični in Nemčijo pozivajo k uravnoteženju izvoza in uvoza.
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Napoved zaposlovanja najšibkejša v zadnjih treh letih | Slovenske novice
2019-12-12 08:09 am    Zadnje novice → Gospodarstvo    5

Raziskava napovedi zaposlovanja, ki jo je naredila ManpowerGroup z anketo 620 delodajalcev, razkriva, da slovenski delodajalci v previ treh
mesecih leta 2020 ne bodo množično zaposlovali. Napoved zaposlovanja znaša 7 odstotkov in je najšibkejša v zadnjih treh letih.
Napovedujejo, da bodo zaposlitvene možnosti manjše kot lani v vseh slovenskih regijah. V primerjavi s prejšnjim četrtletjem so zaposlitvene
možnosti upadle za osem odstotnih točk, v primerjavi z enakim obdobjem lani pa kar za 13 odstotnih točk.   Kljub vsemu pa delodajalci v vseh
desetih panogah, ki so bile zajete v raziskavo, napovedujejo rast zaposlovanja. Najbolj optimistični so v gradbeništvu, kjer naj bi se

zaposljivost povečala za 17 odstotkov. Delodajalci v panogah proizvodnje ter transporta, logistike in komunikacije pričakujejo najšibkejši zaposlitveni utrip v
obdobju zadnjih šestih let. Najšibkejše možnosti v obdobju zadnjih štirih let pa napovedujejo v finančnih in poslovnih storitvah, zavarovalništvu in
nepremičninah ter trgovini na debelo in drobno. Vse to je v skladu z napovedano počasnejšo gospodarsko rastjo v prihodnjem letu. Kje bo zaposlovanje
najmočnejše in kje najšibkejše? FOTO: Manpowergroup
Zaskrbljujoča napoved: Zaposlovanje bo skromno! - Žurnal24
Leto 2020 obeta skromnejše zaposlovanje slovenskih delodajalcev - RTV Slovenija
RTV Slovenija 

Delo 

Vsi prispevki (5) »

  napovednapoved     zaposlovanjazaposlovanja     najsibkejsanajsibkejsa     zadnjihzadnjih     letihletih     slovenskeslovenske     novicenovice
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RAZKRIVAMO: SODNICA ČRNOGRADITELJICA
POSTALA LASTNICA REPUBLIŠKE ZEMLJE, KJER STA
Z MOŽEM ZGRADILA HIŠO NA ČRNO

PIRAN, LJUBLJANA – 44-letna Tina Benčič je s soprogom, 46-letnim Denisom

Benčičem postala lastnica državnega kmetijskega zemljišča, kjer sta pred približno 25.

leti  zgradila in dograjevala hišo na črno! V zemljiški knjigi sta od oktobra 2019, kot

solastnika dveh parcel vpisana sodničin mož in RS, oba do polovice.

 

Spomnimo, Benčičeva je medtem, ko je sama živela v nezakoniti gradnji, deložirala kar

nekaj občanov, med njimi najbolj poznano deložiranko Zlatko Olah, ki zaradi tega toži

državo.

12. december, 2019

Denis in Tina Benčič sta obšla zakone. FOTO: facebook
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Sporna stavba sodnice in soproga je zgrajena na
kmetijskem zemljišču, brez vseh dovoljenj. FOTO:
Manuela Kastelic

Vodja sektorja za pravne in splošne zadeve Sklada kmetijskih zemljišč in gozdov RS

(SKZG RS), Mojca Čemas Stjepanovič je potrdila, da je okrajna sodnica sporno

zemljišče kupila: “V letošnjem letu je bila med skladom in Benčičevima sklenjena

kupoprodajna pogodba, 9.7. 2019 je Upravna enota Piran pravni posel odobrila, sklad je

17.7.2019  pogodbo poslal v overitev, pred tedni je bila pogodba notarsko overjena, sklad

pa je Benčičevima izstavil račun za 200.100,00 evrov. Za zemljišče št. 6286/1, v velikosti

521 kvadratnih metrov sta odštela 156.300,00 za drugo, št. 6287/1, obe v katastrski

občini Portorož pa 43.800,00 evrov. Časa za plačilo sta imela do petka 20.9. 2019,

kupnino sta poravnala.”

S tem sta postala lastnika republiške zemlje, na kateri sta pred približno 25. leti začela

graditi brez vseh dovoljenj. Lastništvo dveh kmetijskih zemljišč, ki sta zdaj v lasti

zakoncev je bilo med tem preneseno na republiški kmetijski sklad, iz lope za shranjevanje

kmetijskega orodja je nastala hiša, ki sta jo z rojstvom vsakega otroka, tako je javnosti

pojasnil sodničin mož “širila in dozidavala.”

No, država je po zaslugi medijev postala bogatejša za dvesto tisoč evrov, a gradbeni

inšpektorat zoper Benčičeva ne vodi nobenega postopka. Pri tem je namreč pomembno

vedeti, da sodnica z družino še vedno živi v nelegalni stavbi.
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Po neuradnih podatkih naj bi bilo kmetijsko zemljišče že umeščeno v občinski prostorski

načrt (OPN), ki bo sprejet v naslednjem letu, zakonca pa bosta uveljavljala 117. člen

gradbenega zakona, ki govori o stavbah daljšega obstoja. Da se bosta sklicevala na to, da

je bila njuna stavba zgrajena pred letom 1989, je potrdil tudi sodničin mož: ” Čakava na

nov gradbeni zakon, ki bo legaliziral stare stavbe”.

A pozor, skladno z veljavno zakonodajo, se lahko legalizira stavbe, ki se niso dograjevale,

v primeru Benčičevih pa ni bilo tako, kar je razvidno tudi iz historičnih posnetkov.

Vprašanje, ki se postavlja: bo zakon v konkretnem primeru interpretiran drugače?

 

FOTO: Zgodovina dograjevanj sporne stavbe od leta 2003 dalje; prvotno stanje leta 2005.

KLJUB DEJSTVU, DA IMATE SODNICA IN MOŽ ZDAJ LASTNINSKO
PRAVICO, NEZAKONITA STAVBA V VINJOLAH ŠE VEDNO NI

LEGALIZIRANA.
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FOTO: Maj 2009 (levo) in oktober 2009 (desno): dozidala sta zahodni prizidek.

FOTO: Leto 2018: dogradila sta še prizidek na vzhodni strani.

 

MINISTRSTVO ZA OKOLJE IN PROSTOR: “OBJEKT JE V SKLADU S
117. ČLENOM GRADBENEGA ZAKONA MOGOČE LEGALIZIRATI LE

TOČNO TAKEGA, KOT JE BIL PRED 1. 1. 1998. KASNEJŠE
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Kronologija črne gradnje okrajne sodnice

Irena Majcen, direktorica SKZG RS je kronologijo nečednega dejanje sodnice, katerega je

obsodil tudi Sodni svet RS (“kaznovana” je bila z enoletno premestitvijo na postojnsko

sodišče), pojasnila takole: ” Objekt manjših dimenzij na lokaciji stoji od leta 1982.

Benčičevi so se vanj vselili leta 1994 in ga postopno dograjevali. V letu 2004 so ga

poskušali legalizirati. Legalizacija brez predhodne spremembe prostorskega akta občine ni

bila mogoča. Stranka je pobudo za spremembo plana posredovala na občino, plan se ni

spremenil, zato je Sklad objekt v letu 2013 prijavil pristojni urbanistični inšpekciji pri

Ministrstvu za okolje in prostor, Inšpektoratu RS za okolje in prostor. Postopek je potekal

proti zakupniku parcele na kateri je objekt zgrajen, Sergeju Benčiču (sodničin tast, op.p.)

iz Portoroža. Sklad je prejel vlogo za odkup s strani Tine in Denisa Benčič v letu 2017

(nezakonito počjetje je bilo javnosti razkrito pred njuno vlogo na dan 12. avgusta 2017,

op.p.), na podlagi katere je začel aktivno urejati pogoje za prodajo zemljišča v delu, kjer

stoji stanovanjska stavba št. 3918. Prenos parc. št. 6286 in 6287, k.o. Portorož v last

Republike Slovenije iz Občine Piran je bil opravljen dne 16.4.2018 na podlagi pogodbe o

prenosu. Po opravljenem prenosu je bilo stranki Denisu Benčiču izdano soglasje za

parcelacijo predmetnih zemljišč in sicer v delu, kjer na zemljišče posega objekt št. 3918

skupaj s funkcionalnim zemljiščem. Po opravljeni odmeri je Sklad KZG RS nadaljeval s

postopkom prodaje in novonastali parc. št. 6286/1 in 6287/1, obe k.o. 2631-Portorož

uvrstil v Program prodaje za leto 2019-3. dopolnitev na 3.redni seji Sveta Sklada

26.3.2019 ter objavil ponudbo za prodajo skladno s sprejetimi prodajnimi pogoji.”

Manuela Kastelic

SPREMEMBE NA OBJEKTU NI MOGOČE LEGALIZIRATI NA
PODLAGI NAVEDENE DOLOČBE.”
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Direktor Komunale Trbovlje Milan Žnidaršič je zadovoljen s poslovanjem podjetja v

letu, ki se izteka. S tržnimi dejavnostmi Komunala Trbovlje dosega celo takšen

dobiček, da si bodo lahko v letu 2020 privoščili naložbo v višini milijon evrov v

obnovo postrojenja v Toplarni Polaj.

Kako ste v Komunali Trbovlje zadovoljni z letom 2019?

Zaključili ga bomo tako, kot smo planirali. Na vseh javnih službah bomo poslovali na pozitivni

ničli. S tržnimi dejavnostmi, ki jih predstavljajo dopolnilne dejavnosti, gradbeništvo in

proizvodnja elektrike, pa bomo ustvarili planiran dobiček okoli 300 tisoč evrov.

Kaj pa pričakujete od leta 2020?

Za leto 2020 imamo gospodarski načrt pripravljen, nadzorni svet ga je že potrdil, 18. decembra

bo o njem odločal še občinski svet, ko je istočasno skupščina podjetja. Poleg opravljanja javnih

V 2020 milijon evrov za kogeneracijo
12. 12. 2019
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gospodarskih služb, torej vodovoda, čiščenja, kanalizacije,

toplotne energije, bomo še naprej razvijali tržne dejavnosti, ki

komunalo kapitalsko krepijo in ji dajejo tudi večjo možnost

razvijanja javnih gospodarski služb. S krepitvijo tržnih

dejavnosti na eni strani razbremenjujemo te službe, po drugi pa

ustanavljamo kapital, ki se tako ali drugače prelije nazaj v

sistem.

Katere so najbolj pomembne dopolnilne dejavnosti?

Dopolnilne dejavnosti so predvsem gradbeništvo, vzdrževanje in

obnova cest in zelenic, proizvodnja elektrike, prevozništvo. Gospodarski načrt za leto 2020

predvideva prihodke Komunale v višini slabih 12 milijonov evrov. Približno 60 odstotkov

prihodkov ustvarimo z javnimi gospodarskimi službami, 40 pa z dopolnilnimi dejavnostmi.

Boste v prihodnjem letu izpeljali kakšno večjo naložbo?

Čaka nas eden večjih investicijskih projektov, to je obnova kogeneracijske enote v Toplarni

Polaj. Kogeneracijski enoti 2 bo 31. januarja potekel status v podporni shemi. Zato smo se

prijavili za podaljšanje oziroma obnovo. Dobili smo zeleno luč Agencije za energijo. Trenutno

poteka javni razpis za obnovo naprave, vrednost investicije bo približno milijon evrov. Od

februarja do septembra bo potekala obnova, potem jo bomo vključili nazaj v sistem. Izpad ne

bo predstavljal večje obremenitve ali manjka prihodkov za Komunalo. Preskrba prebivalcev s

toplotno energijo bo nemotena.

V Toplarni Polaj imamo še drugo investicijo. Uredili bomo tako imenovane hranilnike, kjer bo

možna še večja izraba toplotne energije. V času, ko ni odjema na mreži, bomo toploto hranili v

hranilnike in zjutraj, ko se odprejo vsi radiatorji, v sistem spustili shranjeno toploto, ki smo do

zdaj morali proizvajati s kotli. To bo bolj ekonomična proizvodnja.

Kako boste zagotovili sredstva?

Sredstva so lastna, predvsem amortizacija, neizkoriščena amortizacija preteklih let, ker smo za

te investicije rezervirali sredstva. V gospodarskem načrtu pa imamo še nabavo novega

manjšega bagra in poltovornjaka. Gradbeno dejavnost želimo širiti, zato moramo posodobiti

strojni park.

Ste letos tudi vlagali?
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12. december 2019

Komunala Cerknica opozarja na nelegalno gradnjo vodovoda v
občini Loška dolina

noviceznotranjske.net/komunala-cerknica-opozarja-na-nelegalno-gradnjo-vodovoda-v-obcini-loska-dolina

Gradnja vodovodnega cevovoda na odseku Viševek-Vrhnika-Žaga v občini Loška dolina je
nelegalna in lahko ogrozi zdravstveno neoporečnost pitne vode, so na današnji novinarski
konferenci opozorili v Javnem podjetju Komunala Cerknica opozorili na današnji novinarski
konferenci. Kot je povedal direktor Anton Kranjc, se gradbena in sanitarna inšpekcija za njihovo
opozorila ne zmenita.

Občina Loška dolina je kot investitor v juniju objavila javni razpis za izgradnjo 1700 metrov dolgega
vodovodnega cevovoda s premerom 300 milimetrov, s katerim nadomešča obstoječi cevovod, so
predstavniki komunale danes pojasnili v Cerknici. Javni razpis za izvedbo del je bil po Kranjčevih besedah
objavljen brez projektne dokumentacije in gradbenega dovoljenja, saj gre po mnenju Občine Loška dolina
za vzdrževalna dela v javno korist, za katera po gradbenem zakonu ne potrebuje gradbenega dovoljenja, v
Komunali Cerknica pa pravijo, da gre za gradnjo novega, primarnega vodovoda, ki bi moral biti zgrajen po
vseh pravilih, vsaka druga interpretacija pa je zavajanje. “Občina Loška dolina z gradnjo krši tako tehnični
pravilnik, občinski odlok in gradbeni zakon,” so prepričani.

PO ogledu gradbišča so predstavniki cerkniške komunale ugotovili, da se vodovodni cevovod ne gradi po
pravilih stroke. Cevovod ima namreč premajhen padec, kar pomeni, da ga ne bodo mogli ustrezno izpirati.
Glavni pomislek, ki ga jena novinarski konferenci  izrazil direktor Kranjc je skrb za zdravo pitno vodo. »Gre
za zagotavljanje zdrave pitne vode in ker se gradi brez projektne dokumentacije in v nasprotju s pravili
stroke, nas skrbi, da cevovoda ne bomo mogli upravljati tako, kot je treba, in bo v njem prihajalo do
sekundarnih kontaminacij.«

Konec oktobra so vložili prijavo na gradbeni inšpektorat in po enem mesecu dobili zgolj obvestilo, da so
prijavo prejeli in jo bodo obravnavali, ko bo prišla na vrsto. Vzpostavili so stik tudi z ministrstvom in
državnim sekretarjem, ki je obljubil, da se bo odzval, vendar se to ni zgodilo.  Komunali Cerknica pa je
pritrdila upravna enota, kjer menijo, da bi se gradnja vodovoda lahko začela zgolj na podlagi
pravnomočnega gradbenega dovoljenja in prijave začetka gradnje.
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Gradnja medtem teče dalje, a je Komunala Cerknica ne namerava prevzeti v upravljanje. PO Kranjčevem
mnenju ni izključen razhod v smislu, da cerkniška komunala ne bi več pokrivala obeh občin. »Občina LD
že nekaj časa dela po svoje,  težava pa  je tudi v tem, da Občina Loška dolina že šest let ni potrjevala
elaborata za cene in je bila Cerknica tista, ki je zagotavljala ustrezna likvidnostna sredstva za delovanje
podjetja, kar je samo na področju odvajanja in čiščenja odpadnih voda za cca 200 000 evrov
primanjkljaja,« je dejal Anton Kranjc.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen
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